



VANUATU NATIONAL PROVIDENT FUND

Cnr Pierre Lamy & Andre Ballande Street
 P.O. Box 420, Port Vila, Vanuatu
 Tel: +(678) 23808 Fax: +(678) 24763
 E: Enquiry@vnpf.com.vu
 Website: www.vnpf.com.vu

VACANCY NOTICE

The Vanuatu National Provident Fund (VNPf) was established under the Vanuatu National Provident Fund Act [CAP 189] to provide security for workers during their working life and into retirement.

We are inviting professional, qualified and experienced individual to apply for the position of the Manager Investment Division.

Job Title	Manager Investment Division
Location	VNPf Head Office, PORT VILA
Department	Investment Department
About the Role of the Manager Investment Division	<p>The primary purpose of the Manager of the Investment Division is to develop and implement effective investment strategies that maximize returns while ensuring the long-term sustainability and security of the Fund's assets. This role involves overseeing the investment portfolio, conducting market research and managing risk to achieve optimal performance. The Manager will also lead and mentor the investment team, ensuring alignment with regulatory requirements and organizational goals, while effectively communicating investment strategies and performance to stakeholders. This position plays a vital role in safeguarding the financial interest of the Fund's members and contributing to their future security.</p>
About the Candidate	<p>Qualifications/Experience</p> <ul style="list-style-type: none"> • A Master of Business Administration (MBA) with a focus on finance or a Master's in Economics, Accounting, Finance or MBA or a related discipline is highly desirable. This advanced qualification demonstrates deeper strategic thinking and leadership capability, which is important for managing complex investment portfolios and making high-level decisions. • Minimum of 8–10 years of relevant experience in investment management, with at least 5 years in a leadership or managerial role. • Experience in managing institutional investment portfolios, such as those for pension funds, superannuation's, or sovereign wealth funds, is highly preferred <p>Key attributes and requirements</p> <ul style="list-style-type: none"> • Investment Strategy Development: Formulate and implement investment strategies aligned with the Fund's objectives to maximize returns while managing risk. • Portfolio Management: Oversee the investment portfolio, making decisions on asset allocation, investment selection, and performance monitoring. • Research and Analysis:

Conduct thorough market research and financial analysis to identify investment opportunities and trends.

Compliance and Governance: Ensure all investment activities comply with regulatory requirements and internal policies.

- **Stakeholder Engagement:**

Communicate investment performance and strategies to the board, stakeholders, and members of the Fund.

- **Team Leadership:**

Lead and mentor the investment team, fostering a collaborative and high-performance culture.

Key Outcomes

- Outlining the fund's primary objectives, such as long-term growth, income generation and capital preservation.
- Assess risk of the fund that will influence the investment considered.
- Conduct thorough analysis of economic conditions and market trends.
- Develop a diversified investment portfolio that balances risk across various asset classes to minimize the impact of poor performance in any single area.
- Provide regular updates to stakeholders on investment performance, strategy adjustments, and market conditions, ensuring transparency and alignment with the fund's objectives.
- Determine the long-term distribution of the portfolio across various asset classes (e.g., equities, bonds, real estate, cash) based on the fund's investment strategy, risk tolerance, and return objectives.
- Continuously monitor the performance of the portfolio against established benchmarks and performance metrics. This helps assess whether the portfolio is meeting its return objectives.
- Perform performance attribution to identify which investments contributed positively or negatively to overall performance. This analysis can inform future investment decisions and strategy adjustments.
- Regularly evaluate the risks associated with the portfolio, including market risk, credit risk, liquidity risk, and operational risk. Use quantitative models and qualitative assessments to gauge risk levels.
- Implement strategies to mitigate identified risks, such as diversifying holdings, using hedging techniques, or adjusting asset allocation based on changing risk profiles.
- Prepare detailed reports for stakeholders that summarize portfolio performance, asset allocation, and any changes made. Clear communication ensures transparency and builds trust.
- Participate in or lead meetings to discuss portfolio performance, strategy, and market outlook with key stakeholders, facilitating informed decision-making.
- Use insights gained from performance monitoring and market analysis to refine investment strategies and decision-making processes.

Please send application along with Resume/CV, three (3) recent references/referee reports and must be addressed to:

Mr. Paul Kaun
General Manager
Vanuatu National Provident Fund
PO Box 420
Port Vila Vanuatu

Applications can also be emailed in pdf format to recruitment@vnpf.com.vu

For a full copy of the detailed job description for the position you are applying for, please contact Human Resource Department on 23808 or by email to: recruitment@vnpf.com.vu

Closing date is **29th November 2024**.

NB: Envelopes must be marked confidential and labeled with the ***'Manager Investment Division'*** on the top right-hand side.



VANUATU NATIONAL PROVIDENT FUND

Cnr Pierre Lamy & Andre Ballande Street
 P.O. Box 420, Port Vila, Vanuatu
 Tel: +(678) 23808 Fax: +(678) 24763
 E: Enquiry@vnpf.com.vu
 Website: www.vnpf.com.vu

VEKENSI NOTIS

Nasenol providen Fan (VNPf) i establish unda long Vanuatu Nasenol Providen Fan Ak [CAP 189] blong provitem sekiuriti blo ol wokas long taem blong wok laef blong olgeta mo i go kasem ritaimen.

Mifala stap invaetem ol profesonal, kwalifaet mo eksperiens indivijuel blo aplae from posisen blong Maneja Invesmen Divisen.

Job taitol	Maneja Investmen Divisen
Lokeisen	VNPF Hed Ofis, PORT VILA
Dipatmen	Investmen Dipatmen
Aboutem rol blong Investmen Maneja	<p>Praemeri pepos blong Maneja investmen Divisen emi blong developem mo implimentem efektif investmen stratejis blong maksimaisem riten mo sem taem ensurum long tem sustainability mo sekiuriti blong ol asets blong fan. Rol ia involvem blo look ova long investmen potfolio, kondaktem maket risej mo manejem risk blong ajivim opsenol pefomens. Maneja bae emi lidim mo mentorem tu ol investment tim, ensurum se alaenmen wetem ol regulatori rikwaeiamens mo oganaeseisen gol, wael efektifli komuinikeitem investmen strateji mo pefomens i ko long ol stekholda. Posisen ya emi pleiem wan impoten rol blong sefgadem faenensol intres blong ol memba blong fan mo kontribuit i ko long fiuja sekiuriti.</p>
Aboutem Kandidateit	<p>Qualifications/Experience</p> <ul style="list-style-type: none"> • Masta long Bisnis Adminstreisen (MBA) wetem wan fokas long faenens o wan Masta long Ekonomik, Akaontink, Faenens o MBA o wan rileited disaplin we emi disayarebol. Advans kwalifikeisen demonstratem dipa stratejic tink tink mo lidasip kebabiliti, weh emi impoten blong manejem kompleks investmen potfolios mo mekem hae levul disisen. • Minimam blog 8- 10 yia blong ekperiens long inventmen manejmen, wetem at lis 5 yia long lidasip o manejerial rol. • Eksperienslong manejem instituisenol investmen potfolios, olsem olgeta long pensen fans, supanuasen, o soveren welt fans, emi haeli prife. <p>Ki atribiuts mo rikwaemens</p> <ul style="list-style-type: none"> • Investmen strateji: Fomuletem mo implimentem investmen stratejis alaemen wetem objektif blong fan blong maksimaes ritens long investmen wael manejem risk. • Potofolio manejmen: Lukluk ova long investmen potfolio, mekem ol disisen long asset alokeisen, investmen seleksen, mo pefomens monitarink. • Risej mo Analisis:

Kontaktem gud maket risej mo faenensol analisis blong identifae investmen opojuneti mo trens.

Komplaens mo Gavanens: Ensua everi investmen aktivitis komplae wetem rigiuletori rikwaemens mo intenol polisis.

- **Stakholda Enkeijmen:**

Komiunikeit investmen pefomens mo stratejis i ko long bod, stekholdas, mo membass blong fan.

- **Tim Lidasip:**

Lid mo menta investmen tim, fostarem wan kolektiv mo hae-pefomens kalja.

Ki Aotkams

- Aotlaenem fans praemeri objektifs, olsem long tem grout, inkam jenereisen mo kapitol priseverens.
- Ases risk blong fan we bae influensem investmen konsida.
- Kontak wan gud analisis blong ekonomik kondisens mo maket trens.
- Dvelopem wan daevesivae investmen potfolio we bae balensem risk akros diferen asets klas blong minimaesem impak blong poor pefomens long eni sinkol eria.
- Provaed rigiula updeits i ko long stekholdas long investmen pefomens, strateji adjasmens, mo alaenem wetem objektif blong fan.
- Detamaenem long tem distribuisen blong potfolios akros diferen asets klas (e.g Ekwitis, bonds, ril esteit, kas) beis long fans investmen strateji, risk tolarens, mo riten objektifs.
- Kontinui Monita pefomens blong potfolios akeins establis benjmak mo pefomens metrics. Emia i help bigwan blong asesem weta pofolio emi mitim riten long objektifs.
- Pefom pefomans attribuisen blond identifae wij investmen kontribuit positifli o neketivli long ovarol pefomens. Analisis ia save infom fiuja investmen disisen mo strateji adjasmens.
- Riguilali evaluet risk asosiet wetem pofolio, inklutum maket risk. Yus blong kwantiteitiv models mo kwaliteitiv asesmens blong faenem risk level.
- Implimneteisen stratejis blong mitikeitem identifae risks, olsem daevesifae holdinks, yusum hedjink Teknik, o adjastem aset alokeisen beis long jenjink risk profael.
- Pripe diteil ripots blong stekholdas we bae samaras potfolio pefomens, asset alokeisen, mo eni jeinj.
- Patisipeit long o lidim mitinks blong diskas potfolios pefomens, strateji, mo maket aotluk wetem ki stekholdas, fasiliteitem infomeisen disisen mekinks.
- Yusum insaeds keins long pefomens monitorink mo maket analisis blong ridifaenem investmen strateji mo disisen mekink proses.

Plis send aplikeisen wetem Resume/CV, trie (3) risen referens /refri ripots mo mas adres i go:

Mr. Paul Kaun
Jenerol Maneja
Vanuatu Nasenol Providen Fan
PO Box 420
Port Vila Vanuatu

Aplikeisen i save imeil long pdf fomat i go long recruitment@vnpf.com.vu

Blong kat wan ful diteil blong Job diskripsen blong posisen yu applae from, plis kontaktem Human Risos Dipatmen long telefon (+678) 23808 or imeil: recruitment@vnpf.com.vu

Klosing deit emi **29th Novemba 2024**.

NB: Envelop blong yu mas mak konfidensel mo lebol wetem ***'Maneja Investmen Divisen'*** long top right-han saet.



VANUATU NATIONAL PROVIDENT FUND

Cnr Pierre Lamy & Andre Ballande Street
P.O. Box 420, Port Vila, Vanuatu
Tel: +(678) 23808 Fax: +(678) 24763
E: Enquiry@vnpf.com.vu
Website: www.vnpf.com.vu

AVIS DE VACANCE

La Caisse nationale de prévoyance de Vanuatu (CNPV) a été créée en vertu de la loi sur la Caisse nationale de prévoyance de Vanuatu [CAP 189] afin d'assurer la sécurité des travailleurs pendant leur vie active et leur retraite.

Nous invitons les personnes professionnelles, qualifiées et expérimentées à poser leur candidature au poste de directeur de la division « Investissements ».

Titre du poste	Directeur de la division des investissements
Emplacement	Siège de la CNPV, PORT VILA
Département	Département des investissements
À propos du rôle du gestionnaire de la division des investissements	L'objectif principal du directeur de la division des investissements est d'élaborer et de mettre en œuvre des stratégies d'investissement efficaces qui maximisent les rendements tout en garantissant la durabilité et la sécurité à long terme des actifs du Fonds. Ce rôle implique la supervision du portefeuille d'investissement, la réalisation d'études de marché et la gestion des risques afin d'obtenir des performances optimales. Le gestionnaire dirigera et encadrera également l'équipe d'investissement, en veillant à ce qu'elle soit conforme aux exigences réglementaires et aux objectifs de l'organisation, tout en communiquant efficacement les stratégies d'investissement et les performances aux parties prenantes. Ce poste joue un rôle essentiel dans la préservation des intérêts financiers des membres du Fonds et contribue à leur sécurité future.
À propos du candidat	<p>Qualifications/Expérience</p> <ul style="list-style-type: none">• Un Maîtrise en administration des affaires (MBA) avec une spécialisation en finance ou un Master en économie, comptabilité, finance ou MBA ou dans une discipline connexe est hautement souhaitable. Ce diplôme de haut niveau témoigne d'une réflexion stratégique approfondie et d'une capacité de leadership, ce qui est important pour gérer des portefeuilles d'investissement complexes et prendre des décisions de haut niveau.• Au moins 8 à 10 ans d'expérience pertinente dans le domaine de la gestion des investissements, dont au moins 5 ans à un poste de direction ou de gestion.• Une expérience dans la gestion de portefeuilles d'investissement institutionnels, tels que ceux des fonds de pension, des caisses de retraite ou des fonds souverains, est vivement souhaitée. <p>Principales caractéristiques et exigences</p> <ul style="list-style-type: none">• Développement de la stratégie d'investissement:

Formuler et mettre en œuvre des stratégies d'investissement alignées sur les objectifs du Fonds afin de maximiser les rendements tout en gérant les risques.

- **Gestion de portefeuille:**

Superviser le portefeuille d'investissement, en prenant des décisions sur la répartition des actifs, la sélection des investissements et le suivi des performances.

- **Recherche et analyse:**

Réaliser des études de marché et des analyses financières approfondies afin d'identifier les opportunités et les tendances en matière d'investissement.

Conformité et gouvernance : Veiller à ce que toutes les activités d'investissement soient conformes aux exigences réglementaires et aux politiques internes.

- **L'engagement des parties prenantes:**

Communiquer les performances et les stratégies d'investissement au conseil d'administration, aux parties prenantes et aux membres du fonds.

- **Leadership d'équipe:**

Lead and mentor the investment team, fostering a collaborative and high-performance culture Diriger et encadrer l'équipe d'investissement, en favorisant une culture de collaboration et de performance.

Key Outcomes

- La description des principaux objectifs du fonds, tels que la croissance à long terme, la génération de revenus et la préservation du capital.
- Évaluer le risque du fonds qui influencera l'investissement envisagé.
- Effectuer une analyse approfondie des conditions économiques et des tendances du marché.
- Développer un portefeuille d'investissement diversifié qui équilibre les risques entre les différentes classes d'actifs afin de minimiser l'impact d'une mauvaise performance dans un seul domaine.
- Fournir aux parties prenantes des mises à jour régulières sur les performances d'investissement, les ajustements de stratégie et les conditions de marché, en veillant à la transparence et à l'alignement sur les objectifs du fonds.
- Déterminer la répartition à long terme du portefeuille entre les différentes catégories d'actifs (actions, obligations, immobilier, liquidités) en fonction de la stratégie d'investissement du fonds, de sa tolérance au risque et de ses objectifs de rendement.
- Contrôler en permanence la performance du portefeuille par rapport aux critères de référence et aux indicateurs de performance établis. Cela permet d'évaluer si le portefeuille atteint ses objectifs de rendement.
- Effectuer l'attribution des performances pour identifier les investissements qui ont contribué positivement ou négativement à la performance globale. Cette analyse peut éclairer les décisions d'investissement futures et les ajustements de stratégie.
- Évaluer régulièrement les risques associés au portefeuille, notamment le risque de marché, le risque de crédit, le risque de liquidité et le risque opérationnel. Utiliser des modèles quantitatifs et des évaluations qualitatives pour mesurer les niveaux de risque.
- Mettre en œuvre des stratégies visant à atténuer les risques identifiés, telles que la diversification des avoirs, l'utilisation de

	<p>techniques de couverture ou l'ajustement de la répartition des actifs en fonction de l'évolution des profils de risque.</p> <ul style="list-style-type: none">• Préparer des rapports détaillés pour les parties prenantes qui résument la performance du portefeuille, la répartition des actifs et tout changement effectué. Une communication claire garantit la transparence et instaure la confiance.• Participer à des réunions ou les diriger pour discuter de la performance du portefeuille, de la stratégie et des perspectives du marché avec les principales parties prenantes, afin de faciliter la prise de décisions en connaissance de cause.• Utiliser les connaissances acquises grâce au suivi des performances et à l'analyse du marché pour affiner les stratégies d'investissement et les processus de prise de décision.
--	--

Veillez envoyer votre candidature accompagnée de votre curriculum vitae et de trois (3) références/rapports d'expertise récents à l'adresse suivante:

M. Paul Kaun
Directeur général
Caisse nationale de prévoyance de Vanuatu
PO Box 420
Port Vila Vanuatu

Les candidatures peuvent également être envoyées par courrier électronique au format pdf à l'adresse [suivante : recruitment@vnpf.com.vu](mailto:recruitment@vnpf.com.vu)

Pour obtenir une copie complète de la description détaillée du poste pour lequel vous postulez, veuillez contacter le département des ressources humaines au numéro 23808 ou par courrier électronique à l'adresse suivante : recruitment@vnpf.com.vu.

La date de clôture est le **29th Novembre 2024**.

NB : Les enveloppes doivent porter la mention « confidentiel » et l'indication « **Directeur de la division des investissements** » en haut à droite.